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viděl jsem před nedávnem dokumentární 
film 13 minut. Je to hraný dokument, kte-
rý obsahuje autentická svědectví viníků 
reálných dopravních nehod způsobených 
nepřiměřenou rychlostí, při kterých ně-
kdo přišel o život. Ti, kteří nehodu způso-
bili, do kamery vypovídají o tom, co neho-
dě předcházelo, jak proběhla, co se dělo 
potom a jak tato zkušenost ovlivnila jejich 
další život. Vypovídají i  pozůstalí po obě-
tech. Není to úplně veselé pokoukání… 
Všechny nehody jsou také rekonstruová-
ny filmovým štábem a  zahrány herci, aby 
byl zážitek diváka ještě reálnější. Nehodu 
tak vidíme jako v akčním filmu, ale s tím, 
že toto se doopravdy stalo. No a  na závěr 
také následuje krátké zpracování toho, jak 
by to asi mohlo dopadnout, kdyby řidiči jeli 
třeba jen trochu pomaleji a nehoda se ne-
stala. Auta se nesrazila, ale třeba jen těs-
ně minula. Jeden z herců sedící na sedadle 
spolujezdce (opravdovou nehodu nepřežil) 
řekne řidiči poté, se s protijedoucím autem 
minuli jen o centimetry “Tak to bylo o fous 
kámo…” A pokračují v jízdě dál…
Tahle věta se mi nějak vryla do paměti. 
Znova jsem si u ní připomněl, jak je lidský 
život křehký a jak na to často zapomínám. 
Přitom k jeho záchraně mnohdy stačí málo.
Jedna z  mých nejoblíbenějších vět v  Bibli 
je z Lukášova evangelia: “Syn člověka při-
šel, aby hledal a  spasil, co zahynulo.” (Lk 
19,10) Podobně to píše i evangelista Jan (J 
3,16-17) a  další texty Nového zákona. Slo-
vo spása slýcháme v kostele často, možná 
až příliž často na to, abychom si uvědomo-
vali, co znamená. Jednoduše se dá říci, že 
spása (řecky sozo) je zachránění z  nebez-
pečí smrti, záchrana života. No a  to, co 
se zde píše, je vlastně shrnutí základního 
poselství evangelia: Bůh chce, abych žil 
a  něco pro to dělá. Ježíš posílá učedníky 

(nás), aby o tom mluvili a aby uzdravovali, 
tedy aby jednali jako on. (Lk 10,9)
Když čtu životopis sv. Jana Boska, vidím 
kněze, který pochopil, co znamená za-
chraňovat z  nebezpečí smrti mladé kluky 
v Turíně devatenáctého století. Chtěl je za-
chránit od trápení samoty, nabízel domov. 
Zachránit od bídy a  nevzdělanosti, nabí-
zel vzdělání (školu). Chtěl je zachránit od 
smutku, zval na hřiště. Chtěl je zachránit 
od ztráty víry a naděje, stavěl kostely.
Dnešní doba má jiná specifika, než měla 
doba Dona Boska nebo doba Ježíšova. Boží 
působení a  poslání křesťanů je ale pořád 
stejné. V  příštích číslech Kobylístku bych 
vám rád představil práci těch, kteří při-
pravovali projekt Salesiánského centra 
na další roky. Snažili jsme se v něm zachy-
tit to, co vidíme jako důležité pro realiza-
ci poslání církve v  Kobylisích v  dnešních 
dnech. Jak dnes být těmi, kteří hlásají 
evangelium a uzdravují?
Milí farníci, přeji vám, ať tu a tam prožívá-
te opravdovou radost ze spásy.

Václav Jiráček

Vážení farníci,
ZPRÁVY Z FARNOSTI

Telefonní číslo na kněze ve farnosti

283 029 165
Dovoláte se faráři nebo farnímu vikáři
(lze volat i mimo hodiny pro veřejnost)

Osobní schůzku s knězem je  
lepší domluvit předem telefonicky nebo 

emailem farnost.kobylisy@sdb.cz

Pokud chcete o něčem hovořit s konkrétním knězem, domluvte se s ním osobně. 

Farní kancelář 
hodiny kněze pro veřejnost

pondělí 14.00 – 18.00
středa 9.00 – 12.00
pátek – 9.00 – 12.00

K osobní schůzce přijďte  
na salesiánskou recepci

(lze přijít i bez předchozí domluvy).

Synoda o synodalitě

Milí přátelé, nejen z  křesťanských mé-
dií jsme poslední dobou informováni o za-
hájení synodálního procesu o  synodalitě 
vyhlášeného papežem Františkem. V  ne-
děli 10. října byl proces slavnostně spuš-
těn ve Vatikánu (níže uvádíme homilii 
papeže Františka), o  týden později v  ka-
tedrálách jednotlivých diecézí. Naši bis-
kupové nás k  procesu pozvali, své slo-
vo i  s  jakousi reflexí Plenárního sněmu 
z  dřívějších let nabídl kardinál Duka. Na 
stránkách farnosti najdete odkazy na 
Vademecum k  synodě i  přípravný doku-
ment vydaný vatikánskými úřady v  září 
t. r. Za přečtení stojí rozhovor s  Hankou 
Pohořalou a  P. Romanem Czudkem. Těs-
ně před uzávěrkou Kobylístku jsme ob-
drželi první konkrétnější informace, jak 
se do synodálního procesu mohou zapojit 
jednotlivá společenství (zástupcům těch-
to společenství byl zaslán podrobnější e-
-mail). Samozřejmě mohou vzniknout nové 
skupinky, které by reflektovaly některá z na-
vržených témat. Více informací je na webu:  
www.terezicka.cz/synoda-2021-2023 
V  souvislosti s  tím chci moc poděkovat 
všem, kteří jste se v  uplynulých měsících 
zapojili – nezávisle na vyhlášeném synodu, 

ale v jeho intencích – do společného hledá-
ní při přípravě Projektu Salesiánského 
centra na příštích pět let, s jehož výsledky 
a výzvami nás bude i prostřednictvím Ko-
bylístku informovat ředitel komunity Vác-
lav Jiráček. Do procesu se zapojilo na 160 
farníků, ať už jednotlivě, nebo ve společen-
stvích. A  to není zanedbatelný příspěvek 
k synodální cestě (společnému kráčení po 
stejné cestě).

Farář František  
Homilie papeže Františka při zahajova-
cí mši svaté synody z 10. října 2021 z ba-
ziliky sv. Petra ve Vatikánu. 
Jeden bohatý muž jde Ježíši naproti, když 
"se vydával na cestu" (Mk 10,17). Evangelia 
nám mnohokrát představují Ježíše "na ces-
tě", jak kráčí po boku člověka a naslouchá 
otázkám, které přebývají v jeho srdci a hý-
bou jím. Tak nám zjevuje, že Bůh nepřebý-
vá v nějakých aseptických a klidných mís-
tech, daleko od reality, ale kráčí s  námi 
a  oslovuje nás, ať jsme kdekoli, na někdy 
hrbolatých cestách života. A dnes, když za-
hajujeme tuto synodální cestu, začněme 
tím, že se budeme ptát sami sebe - papeže, 
biskupů, kněží, řeholníků a  řeholnic, bra-
tří a  sester laiků: Ztělesňujeme my, křes-
ťanské společenství, styl Boha, který kráčí 
dějinami a podílí se na událostech lidstva? 
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Jsme ochotni vydat se na dobrodružnou 
cestu, nebo se ve strachu z neznámého ra-
ději uchýlíme k  výmluvám typu "není to 
třeba" či "takhle se to dělalo vždycky"?
Vytvořit synodu znamená jít společně po 
stejné cestě. Podívejme se na Ježíše, který 
se na cestě nejprve setkává s bohatým člo-
věkem, pak naslouchá jeho otázkám a na-
konec mu pomáhá rozpoznat, co má dělat, 
aby měl věčný život. Setkávání, naslouchá-
ní, rozlišování: tři slova synody, na která 
bych se rád zaměřil.
SETKÁVÁNÍ. Evangelium dnes začíná zá-
žitkem setkání. Za Ježíšem jde muž, po-
klekne před ním a  položí mu rozhodují-
cí otázku: "Dobrý Mistře, co mám dělat, 
abych měl věčný život?" (v. 17). Takto dů-
ležitá otázka vyžaduje pozornost, čas, 
ochotu vyjít druhému vstříc a  nechat se 
vyzvat jeho neklidem. Pán neuhýbá, není 
rozmrzelý ani znepokojený, naopak, zůstá-
vá s ním. Je k dispozici pro setkání. Nic ho 
nenechává lhostejným, všechno ho zajímá. 
Setkání s tváří, setkání s pohledem, sdíle-
ní příběhu každého člověka: to je Ježíšova 
blízkost. Ví, že setkání může změnit život. 
Evangelium jsou plná setkání s  Kristem, 
která povznášejí a uzdravují.
I my, kteří se vydáváme na tuto cestu, jsme 
povoláni stát se zkušenějšími v umění se-
tkávání. Ne v organizování akcí nebo teo-
retických úvahách o  problémech, ale pře-
devším v tom, že si najdeme čas na setkání 
s Pánem a povzbudíme setkávání mezi se-
bou. Čas věnovat prostor modlitbě, ado-
raci, tomu, co chce Duch Svatý říci církvi. 
Jde o to obrátit se k tváři a slovu druhého, 
setkat se tváří v tvář, nechat se zasáhnout 
otázkami sester a  bratří, vzájemně si po-
máhat, aby nás obohatila rozmanitost cha-
rismat, povolání a  služeb. Každé setkání 
- jak víme - vyžaduje otevřenost, odvahu, 
připravenost nechat se zpochybnit tváří 
a  historií druhého. I  když se někdy raději 

uchylujeme do formálních vztahů nebo si 
nasazujeme masky vyplývající z  okolnos-
tí, setkání nás mění a často nám naznaču-
je nové cesty, o kterých jsme si nemysleli, 
že se jimi vydáme. Často nám právě tímto 
způsobem Bůh ukazuje cesty, po kterých 
máme jít, a  vyvádí nás z  našich unave-
ných návyků. Všechno se změní, když jsme 
schopni opravdového setkání s ním a mezi 
sebou navzájem. Bez formalit, bez přetvář-
ky, bez triků.
Druhé slovo je NASLOUCHÁNÍ. Skutečné 
setkání se rodí pouze z naslouchání. Ježíš 
skutečně naslouchá otázce tohoto člověka 
a  jeho náboženskému a  existenciálnímu 
neklidu. Nedává obřadnou odpověď, ne-
nabízí předem připravené řešení, nepřed-
stírá laskavou odpověď jen proto, aby se 
ho zbavil a pokračoval v cestě. Naslouchá 
mu. Ježíš se nebojí naslouchat srdcem, ne-
jen ušima. Jeho odpověď totiž není pouhým 
zodpovězením otázky, ale umožňuje ono-
mu bohatému člověku vyprávět jeho vlast-
ní příběh, svobodně o sobě mluvit. Kristus 
mu připomíná přikázání a  on začíná vy-
právět o svém dětství, o své duchovní ces-
tě, o  tom, jak se snažil hledat Boha. Když 
nasloucháme srdcem, stane se toto: druhý 
člověk se cítí přijat, není odsuzován, může 
svobodně vyprávět o své vlastní zkušenos-
ti a duchovní cestě.
Ptejme se sami sebe: Jak jsme na tom 
v  církvi s  nasloucháním? Jak je na tom 
"sluch" našeho srdce? Umožňujeme lidem, 
aby se projevili, aby kráčeli ve víře, i když 
mají těžké životní cesty, aby přispívali k ži-
votu společenství, aniž by jim v tom někdo 
bránil, odmítal je nebo je odsuzoval? Uspo-
řádat synodu znamená vydat se stejnou 
cestou, jakou se vydalo Slovo, které se sta-
lo člověkem: znamená to jít v jeho stopách 
a  naslouchat jeho slovu spolu se slovy 
ostatních. Je to objevování s  úžasem nad 
tím, že Duch Svatý vane stále překvapi-
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vějším způsobem, aby naznačil nové cesty 
a jazyky. Je to pro všechny pomalé, možná 
únavné cvičení, naučit se naslouchat jeden 
druhému - pro biskupy, kněze, řeholníky 
a laiky - a vyhnout se umělým a povrchním 
reakcím. Duch nás žádá, abychom naslou-
chali otázkám, úzkostem a  nadějím kaž-
dé místní církve, každého lidu a  národa. 
A  také je třeba naslouchat světu, výzvám 
a změnám, které nám přináší. Neizolujme 
svá srdce, nenechme se zaslepit svými jis-
totami. Naslouchejme.
Nakonec ROZLIŠUJTE. Setkání a vzájem-
né naslouchání není samoúčelné, nechává 
věci tak, jak jsou. Naopak, když vstoupíme 
do dialogu, klademe si otázky, jsme na ces-
tě a  nakonec nejsme stejní jako předtím, 
jsme proměněni. Dnešní evangelium nám 
to ukazuje. Ježíš cítí, že muž před ním je 
dobrý a  zbožný a  dodržuje přikázání, ale 
chce ho vést dál než jen k dodržování před-
pisů. V dialogu mu pomáhá rozlišovat. Na-
vrhuje mu, aby se podíval do svého nitra, 
ve světle lásky, kterou ho miluje on sám, 
když na něj hledí (srov. v. 21), a  v  tomto 
světle rozeznal, na čem jeho srdce skuteč-
ně lpí. A pak zjistí, že pro něj nebude dobré 
přidávat další náboženské úkony, ale na-
opak vyprázdnit se: prodat to, co okupuje 
jeho srdce, aby udělal místo Bohu.
I  pro nás je to vzácná rada. Synoda je ces-
tou duchovního rozlišování, které probíhá 
v adoraci, v modlitbě a v kontaktu s Božím 
slovem. A  dnešní druhé čtení nám říká, že 
Boží slovo "je živé, mocné a ostřejší než jaký-
koli dvousečný meč; proniká až na rozhra-
ní duše a  ducha, kostí a  morku, a  rozsuzu-
je touhy i myšlenky srdce " (Žid 4,12). Slovo 
nás otevírá rozlišování a osvětluje ho. Vede 
synodu tak, aby nebyla církevním "sjezdem", 
studijní konferencí nebo politickým kongre-
sem, ale událostí milosti, uzdravujícím pro-
cesem vedeným Duchem Svatým. V  těchto 
dnech nás Ježíš vyzývá, abychom se podob-

ně jako bohatý muž v evangeliu vyprázdnili 
a oprostili od toho, co je světské, a  také od 
našich uzavřených a  opakujících se pasto-
račních modelů; abychom se ptali sami sebe, 
co nám chce Bůh v  této době říci a  jakým 
směrem nás chce vést.
Drazí bratři a sestry, mějte dobrou společ-
nou cestu! Kéž jsme poutníky zamilovaný-
mi do evangelia, otevřenými překvapením 
Ducha. Nenechme si ujít milostivé příleži-
tosti k  setkávání, k  vzájemnému naslou-
chání a rozlišování. S radostí z vědomí, že 
když hledáme Pána, je to on, kdo nám již 
přichází vstříc se svou láskou.
Modlitba za průběh synody
Zde jsme, před tebou, Duchu Svatý, shro-
mážděni ve tvém jménu. Provázej nás 
ty sám, vstup do našich srdcí a  vytvoř si 
v  nich domov. Ukaž nám cestu, kterou 
se máme vydat, uč nás, jak na ní vytrvat. 
Jsme zde s  přetěžkým břemenem svých 
slabostí a hříchů. Nedopusť, abychom pro-
padli zmatku, nedopusť, aby nás nevědo-
most svedla na scestí, nedopusť, aby před-
pojatost ovlivnila naše činy. Dej, ať v  tobě 
nalezneme naši jednotu, abychom věč-
nému životu kráčeli vstříc společně, aby-
chom nesešli z  cesty pravdy a  neodchýlili 
se od toho, co je správné. To vše žádáme 
od tebe, jenž jsi při díle na každém místě 
a v každém čase, a ve společenství s Otcem 
i Synem na věky věků. Amen.

“Dušičky”
Na začátku listopadu, kdy chceme zvlášt-
ním způsobem pomoci všem, kteří nás 
předešli na věčnost a  ještě potřebují naši 
pomoc. Aby tato pomoc mohla vycházet 
z očištěného srdce, nabízíme ve dnech 25. 
října až 2. listopadu denně možnost svá-
tosti smíření již od 17 hodin. Od 17 do 18 
h bude v  tyto dny i příležitost k eucharis-
tické adoraci.
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Děti zveme ke svátosti smíření zejména ve 
středu 3. listopadu od 16 hodin.
Možnost získat odpustky zemřelým 
jsou následující:
1. 
1. listopadu odpoledne a   2. listopadu 
spojené s  návštěvou kostela. Podmínky 
v daný den:
- návštěva kostela nebo kaple,
- modlitba Otčenáš,
- modlitba Věřím,
- modlitba na úmysl Svatého Otce,
- vyloučení sebemenšího zalíbení v hříchu,
- svaté přijímání;
a v okruhu těchto dní svátost smíření. 
2.
Odpustky, které je běžně možné získat 
v  dušičkovém týdnu od 1. do 8. listopadu 
spojené s  návštěvou hřbitova, je možné 
v naší zemi získat kterýchkoli osm dní od 
25. řijna do 8. listopadu dle vlastní volby. 
Podmínky v daný den:
- návštěva hřbitova,
- modlitba za zesnulé,
- modlitba na úmysl Svatého Otce,
- vyloučení sebemenšího zalíbení v hříchu,
- svaté přijímání;
a v okruhu těchto dní svátost smíření.
Samozřejmě našim zemřelým pomáháme 
jakýmkoli projevem lásky, přátelství, mod-
litbou, obětí. Láska smrtí nekončí a spole-
čenství s těmi, kteří nás předešli, pokraču-
je i po smrti. 

František Blaha

Adventní duchovní 
obnova na dvě kola 
Tato příležitost ke ztišení a modlitbě bude 
v sobotu 4. prosince a je otevřená pro kaž-
dého. Obnovu povede Jožka Kopecký. A tak 
jako v předcházejících letech bude obnova 
„na dvě kola“. Začneme v  8.30 společnou 
modlitbou růžence, v  9.00 bude první za-

myšlení k rozjímání. Do 10.30 bude pak čas 
na osobní či společnou modlitbu, následu-
je druhá promluva, modlitba a  ve 12  hod. 
bude mše svatá. A   potom to zopakujeme: 
ve 13 hod. první promluva, modlitba, ve 
14.30 druhá promluva, modlitba a v 16 hod. 
zakončíme opět růžencem. Dopolední a od-
polední promluvy budou stejné. Domnívá-
me se, že takto umožníme účast i rodičům, 
kteří nemají hlídání dětí. Mohou se všichni 
sejít na mši svaté a děti si předat. Zpověd-
nice pro osvěžení duše a  farní sál pro po-
vzbuzení těla budou stále otevřeny. 

Poservisní pozdrav
Zdravím vás, kobyliské farníky. Ve čtvrtek 
23. září mi ve zlínské nemocnici doktoři 
namontovali nové součástky do kyčelní-
ho kloubu. V   sobotu mě rehabilitační se-
stra přiměla k malé procházce. Při ní jsme 
zjistili, že servis proběhl s Boží pomocí bez 
problémů. Týden jsem strávil na ortopedic-

kém oddělení a  další na oddělení rehabi-
litačním. Mše svaté jsem sloužil zprvu na 
pokoji a  později v  malé tělocvičně. Chla-
pi na pokoji byli tak tolerantní, že při mši 
svaté dokonce vypnuli televizi. Během vol-
ných chvil jsem sledoval na webu, čím žijí 
Kobylisy. Šel jsem do toho s  takovým zá-
palem, že mi málem vybuchl noťas. Při ná-
hodném pohledu na baterku jsem zpozoro-
val, jak se nafukuje a už praská.
Nyní prožívám tři týdny ve zlínské komu-
nitě. Prošel jsem si kurz psaní všemi de-
seti, neboť jsem dělal stále spoustu chyb. 
Trochu se to zlepšilo :-). Nyní prožívám tý-
den osobních exercicií, protože se na jiné 
nedostanu. Během listopadu mě čekají 
lázně v Teplicích nad Bečvou a po nich už 
přijedu do Kobylis. Zřejmě budu minimál-
ně do Vánoc běhat s  francouzskými hole-
mi, ale těším se, že už začnu poznávat toto 
salesiánské dílo a hlavně vás. Pamatuji na 
vás v modlitbě a děkuji za vaše modlitby.

Radek Gottwald

Kuchyňka, agapé, střecha… 
KUCHYŇKA 
Rekonstrukce kuchyňky jde do finále. Rádi 
bychom ji požehnali 7. listopadu po “De-
váté”, tedy cca v  10 hodin, a  zároveň po-
děkovali všem, kteří se na rekonstrukci 
podíleli a kteří jste na ni přispěli. Protože 
všechny náklady ještě nejsou pokryty, mů-
žete i  nadále posílat své příspěvky přímo 
na účet farnosti 205391359/0800 s  varia-
bilním symbolem 2021. Velké díky. 
AGAPÉ 
Původně jsme zamýšleli ke stejnému datu 
obnovit i pravidelná nedělní agapé. Rychle 
narůstající počty nových případů v posled-
ních dnech nám to nejspíš nedovolí tak, jak 
bychom si přáli. Pokud to bude možné, tak 
navrhuji připravit kávu, čaj, napečené buch-
ty a setkat se, bude-li aspoň trochu příznivé 

počasí, ve venkovních prostorách farní te-
rasy a případně i v podloubí a jeho okolí. 
Při té příležitosti poděkujeme za obětavou 
službu Evě Kuchařové a Anežce Radinové, 
které koordinaci nedělních agapé orga-
nizovaly a zaštiťovaly po mnoho let a kte-
ré požádaly, kdyby se služby mohl ujmout 
někdo mladší. Děkujeme Evě Dobíškové, že 
je ochotna do toho jít. Zveme již zaběhnuté 
a osvědčené skupiny a společenství, aby se 
Evě přihlásily, ale stejně tak zveme nové 
skupiny (nebo i  jednotlivce, ze kterých je 
možné novou skupinu vytvořit), aby se do 
služby přípravy agapé nebály zapojit. Kon-
takt: eva.dobiskova@gmail.com.
NOVÉ VYUŽITÍ FARNÍHO SÁLU 
Kromě obvyklých farních aktivit, na kte-
ré jsme byli zvyklí ještě před koronavirem, 
bude farní sál od pondělí do pátku v  po-
ledních hodinách využíván jako jídelna, 
kde by se kromě salesiánů a zaměstnanců 
mohla stravovat i  Kokoška (Kobyliská ko-
munitní škola, která má zatím pronajatu 
jednu klubovnu zcela a jednu klubovnu na 
dopolední hodiny a ráda by se u nás i stra-
vovala), případně i  další strávníci zven-
ku. Vaření obědů by samozřejmě probíha-
lo v hlavní kuchyni Salesiánského centra. 
Tento záměr nijak nenaruší obvyklý pro-
voz farního sálu v odpoledních a večerních 
hodinách. Kromě obvyklých agapé by re-
konstrukce mohla nabídnout kvalitnější 
prostředí pro pořádání oslav křtin, svateb, 
smutečních hostin apod.
STŘECHA 
Kvůli nutnosti stále častějších oprav víc 
než 80 let staré plechové krytiny na střeše 
původní kaple a  kvůli předpokládanému 
i  dalšímu nárůstu cen stavebního materi-
álu bylo na ekonomické radě farnosti roz-
hodnuto, že dojde k položení nové střešní 
fólie. Předpokládané náklady na tuto opra-
vu činí 330 tis. korun. 

František Blaha
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Radost ze setkávání i ticho

Mám radost z  toho, že se můžeme setká-
vat při bohoslužbách i po nich. A věřím, že 
už nám to covid příliš nenaruší, a  pokud 
ano, tak jen na krátkou dobu. A  jsem rád, 
že je nám spolu dobře, že setkání s Eucha-
ristickým Ježíšem je i příležitostí k  setká-
ní s druhými, ke sdílení radostí i těžkostí, 
k domlouvání a přípravě aktivit a setkání. 
Doufám, že od 7. listopadu budeme moci 
využívat i farní agapé ve farním sále. 
Zároveň chci ale poprosit zejména všech-
ny účastníky nedělních dopoledních bo-
hoslužeb, abychom 15 minut před začát-
kem následné bohoslužby ponechali 
prostor ticha těm, kteří se připravují na 
mši svatou. Vím, že to mnohdy sám nedo-
držuji a zapomínám na to, ale chci to nyní 
připomenout sobě i vám a přeji sobě i vám, 
aby nám to připomínalo vyzvánění zvonů 
v 8.45 a 10.15. V rozhovorech je možné po-
kračovat ve venkovních prostorách, ve far-
ním sále apod.  

Děkuji, František Blaha 

Večer chval 15. 11.
Milí farníci, zveme Vás na pravidelný ve-
čer chval u svaté Terezičky, který se usku-
teční v  pondělí 15. listopadu po večerní 
mši svaté, zhruba v 19.30. Budeme společ-
ně číst z Písma, chválit Boha písněmi, mod-
lit se potichu i nahlas. Přítomen bude také 
P. František Blaha, a  tak bude možné při-
stoupit ke svátosti smíření. K  dispozici 
bude i přímluvná modlitba s laikem. 
Měli jste v  posledních týdnech pocit, že je 
Bůh blízko, nebo naopak, že se dlouho ne-
ozývá? Pojďte mu odpovědět chválou a  své 
díky i prosby odevzdat ve společné modlitbě!

Za kapelu Kairos 
Markéta Růžičková

Úterky u Terky 

V  listopadu zveme všechny mladé na Vel-
ký Úterek 2. 11. od 18.30, který bude na 
téma: Mužství a ženství a jejich specifická 
spiritualita. O dva týdny později 16. 11. se 
setkáme na modlitebním Úterku. V  tomto 
adventu se také můžete těšit na duchovní 
obnovu, která proběhne 3.−5. 12. Všechny 
potřebné informace najdete na našich so-
ciálních sítích.

Za Úterky u Terky
Daniel Blažek

Příprava na první svaté 
přijímání dětí
Připomínám rodičům, kteří přihlásili své 
děti na přípravu k prvnímu svatému přijí-
mání, že první setkání rodičů se uskuteč-
ní v pondělí 8. listopadu v 19.10 (tedy po 
večerní mši svaté) a bude trvat asi 40 mi-
nut. Všem přihlášeným byl zaslán e-mail. 
Pokud jste se přihlásili, ale zprávu nedo-
stali, anebo ještě dítě nepřihlásili, udělej-
te tak prosím do konce října. Těším se na 
setkání.

František Blaha

Světový den mládeže v Kobylisích!
Sice k  nám nepřijede papež, ale letošní 
Světový den mládeže v Pražské arcidiecézi 
proběhne v  sobotu 20. listopadu od 9.30 
opravdu v  prostorách Salesiánského cen-
tra v  Kobylisích. Téma setkání: “Vstaň! 
Udělám z  tebe svědka toho, co jsi viděl.” 
(Sk 26,16). Zveme všechny mladé lidi z far-
nosti k  účasti na tomto setkání. Vždyť to 
máme doma! Až bude znám podrobněj-
ší program, bude zveřejněn na webových 
stránkách farnosti. 

František Blaha

Drakiáda

Pokud to situace dovolí, rádi bychom se i le-
tos sešli na tradiční farní drakiádě, která 
se bude konat v neděli 7. 11. od 14.30 do cca 
17 hodin na Velké Skále. Přijďte si společně 
zaběhat, něco si zahrát a pro děti se určitě 
najde i něco sladkého. Těšíme se na vás!

Altmanovi

Červená středa poprvé 
i v naší farnosti
Červená středa je název každoroční kam-
paně, jejímž cílem je upozornit na sku-
tečnost, že ve světě je pro svou víru pro-
následováno téměř 300 milionů věřících. 
Iniciátorem Červené středy je britská po-
bočka křesťanské organizace Aid to the 
Church in Need (mnozí ji u nás znají jako 
Kirche in Not). Organizace v České repub-
lice se již počtvrté společně ujaly Česká 
biskupská konference, Ekumenická rada 
církví v  ČR a  Federace židovských obcí 
v  ČR. V  letošním roce se Červená středa 
koná 24. listopadu a  naše farnost se při-
pojí také: 
- 18.30 Večerní mše bude tento den slou-

žena za oběti pronásledování pro víru.
- 19.30 se bude ve farním sále konat 

přednáška historičky Lucie Šmído-
vé s  názvem „Křesťané v  českosloven-
ském vězení v  50. letech 20. století“, 
abychom si připomněli, že tento pro-
blém se do relativně nedávné doby pal-
čivě týkal i naší země. 

- Pokud to bude možné, nasvítíme tento 
večer i náš kostel na červeno.

Více informací o  tomto projektu, cen-
trálním programu v  České republi-
ce či akcích v  jednotlivých farnos-
tech se dozvíte na webových stránkách  
www.cervenastreda.cz

Lucie Šmídová a František Blaha

Přednáškový cyklus Klubu 
přátel historie začíná
První přednáška „Praha a  její zaniklé 
a  zmizelé kostely“ poodhalí zašlou slá-
vu bývalých pražských sakrálních sta-
veb. Koná se v  neděli 14. listopadu 2021 
od 14.00 hod. ve farním sále. Dozvíte se 
mimo jiné i  to, kde se nacházel  kostel  
(viz přiložený obrázek), který byl v  roce 
1903 zbourán. Bližší informace o něm ne-
sděluji záměrně proto, abych podpořil 
vaši zvědavost. 

Jiří Janák

Literární večery nad knihou 
ve farní knihovně
Milí přátelé duchovní literatury, rádi by-
chom Vás opět srdečně pozvali na dal-
ší literární posezení, které se bude konat 
v úterý 16.11. v 19.30 ve farní knihovně. 
Každý nemá charisma evangelizace, ale 
asi každý z  nás se dostal do situace, kdy 
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se snažil někomu předat a  vysvětlit svou 
víru a  podstatu křesťanství, ať už v  rodi-
ně, svým přátelům, nebo kolegům v  prá-
ci. Nedávno vyšla v  nakladatelství Doron 
unikátní kniha Otto Neubauera s názvem 
Mission Possible (Misie je možná) s pod-
titulem „Příručka k  nové evangelizaci“, 
která není jen klasickou příručkou, ale 
souborem různých svědectví a  příkladů, 
jakými způsoby lze víru sdílet v  dialogu 
s druhými. Kniha je zpracovaná velmi mo-
derním, svěžím a  přístupným způsobem, 
který může být pro mnohé inspirující, pro-
to jsme se rozhodli jí věnovat listopadový 
literární večer.

Otto Neubauer se nové evangelizaci věnuje 
intenzivně už více než čtvrt století. Půso-
bil v  evangelizační škole mezinárodní ko-
munity Emmanuel, jejímž je členem. Jako 
blízký spolupracovník vídeňského kardi-
nála Schönborna inicioval akce Noc kos-

telů a Dny víry (městské misie), jimiž jsme 
se inspirovali i  v  České republice. V  sou-
časnosti je ředitelem Akademie pro dialog 
a evangelizaci, která se snaží stavět mosty 
mezi různými proudy v církvi, politice, kul-
tuře i mezi lidmi různých vyznání. Je žena-
tý, otec šesti dětí, s rodinou žije ve Vídni. 
Na prosinec připravujeme společné setká-
ní nad knihou Stín Otce - příběh o  Josefo-
vi z  Nazareta, kterou napsal Jan Dobrac-
zyński. Knihy si již dnes můžete zapůjčit 
v naší farní knihovně.

Těšíme se na vás, vaši knihovníci

Co najdete ve farní knihovně
Milí čtenáři, dnes bychom vám chtěli před-
stavit knihu, kterou napsal polský spiso-
vatel Jan Dobraczyňski – Stín Otce. Je to 
románový příběh o  svatém Josefovi z  Na-
zaretu. Autor zachycuje život světce, jeho 
každodenní nesnáze, napjatou atmosféru 

tehdejší doby, v  níž Židé očekávali pří-
chod Mesiáše, politické události na dvoře 
Heroda Velikého, vládcovy intriky a  zlo-
činy. Vychází při tom z  biblických pra-
menů i z rozsáhlého literárního materiá-
lu tehdejší doby. Stín Otce je především 
knihou o  skromném, pracovitém a  hlu-
boce věřícím člověku, o  opravdové a  vše 
překonávající lásce mezi Josefem a  Ma-
rií (Miriam) a  o  lásce jich obou k  Bohu 
a  k  Božímu dítěti – Ježíši. Této knize se 
budeme věnovat v  prosincovém literár-
ním večeru nad knihou. 
Jako druhý titul jsme dnes vybrali knižní 
rozhovor Marka Orko Váchy s  jeho býva-
lým studentem, vedoucím táboru pro mlá-
dež Jožinem Valentou – Jízda v  levém 
pruhu. Vácha v  něm popisuje svou cestu 
k  Bohu a  ke kněžství, o  radostech i  boles-
tech kněžského života, hovoří o svých zku-
šenostech učitele a cestovatele, o tématech 
duchovních i  společenských. Vše probíhá 

v  atmosféře rozhovoru dvou přátel. Nápad 
vydat tuto knihu vznikl jedné únorové noci 
2018 někde v argentinských horách. 
Knihy si můžete zapůjčit v  naší knihov-
ně. Seznam knih najdete na webu farnosti 
a pro objednání můžete použít e-mail nebo 
telefon. Přejeme vám příjemné čtení, vaši 
knihovníci.

Knihovnaterezicka@seznam.cz
724 803 594

Nedělní sportovní oratoř na 
Slavnost Krista Krále
V  neděli 21. listopadu 2021 vás zveme 
na poslední oratoř Dona Boska v  tomto 
roce. Jedná se o sportovní a herní odpole-
dne pro rodiny s dětmi, které začíná a kon-
čí společnou modlitbou. Od 15.00 mohou 
děti malovat křídami na chodník, zahrát 
si s dalšími dětmi ping-pong, fotbal, volej-
bal, basketbal, přehazovanou nebo hokej-
bal. V  závěru nedělní oratoře, což je ko-
lem 18.00 hod., se sejdeme, vyslechneme 
tradiční slůvko Dona Boska a  společně se 
pomodlíme. Cokoliv ke společnému občer-
stvení je vítáno, pití bude zajištěno.
Oratoř proběhne jenom tehdy, pokud nám 
to pandemická opatření dovolí.

Srdečně zve tým nedělních rodinných oratoří

Dětský karneval
Dá-li Bůh, uskuteční se v neděli 30. ledna 
2022 od 14.00 hod další ročník farního dět-
ského karnevalu, tentokrát na téma ZOO. 
Snad se tedy budeme moci těšit na krásné 
masky zvířátek. Na děti budou čekat hry 
a  rodiny mohou opět soutěžit o  nejlepší 
masku. Za karnevalový tým

Vlaďka Jarošová, Klaudia 
Henžlíková, Lída Pavlíčková
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POZVÁNÍ CENTRA PRO RODINU

Kurz Efektivního rodičovství

7 setkání nad tématy z oblasti rodičovství 
a  výchovy: Úterky 16., 23., 30.listopadu 
2021 a  4., 11., 18., 25.ledna 2022, vždy 
od 18.30−21.00, klubovna U Šakala. 
Přijďte se naučit, jak dobře komunikovat 
s  dětmi, jak motivovat a  oceňovat, řešit 
hádky a spory, jak být společně vítězi a ne 
poraženými.
Efektivní rodičovství je partnerský koncept 
výchovy s  důrazem na dobrou atmosféru 
v rodině, bezpečné hranice a partnerskou ko-
munikaci. Vychází z myšlenek psychologa Al-
freda Adlera.
Lektorky: Mgr. Štěpánka Vojtěchovská 
a Bc. Anna Ptáčková
Cena za kurz: 1.500 Kč/osoba, 2.600 Kč/pár
Přihlašování:
www.strediskokobylisy.cz/akce/1133 
blanka.malcova@strediskokobylisy.cz

Blanka Malcová

Dopolední semináře pro rodiče s hlídá-
ním dětí (listopad-prosinec 2021)

26. 10. Quillingová přáníčka a  ozdoby do 
bytu (Zuzka Jiráková)

2. 11. Látkové tašky s otisky listů 
 (Lenka Kloboučníková)
9. 11. Keramická miska - výroba 
 (Marie Muchová)
16. 11. Muž a žena – rozdílné bytosti, vý-

hoda, nebo problém? 
 (Marie Macounová)
23. 11. Keramická miska - glazura 
 (Marie Muchová)
30. 11. Vánoční obrázky na okna z  prů-

svitek (Lenka Kloboučníková)
7. 12.  Vánoční slaměné ozdoby 
 (Jiří Janák)

Hlídání dětí je zajištěno a je v ceně seminá-
řů. Setkání proběhnou v klubovnách U Hro-
cha a  U  Beránka (keramika), vždy od 9.30 
do 11.30. Zájemce prosíme o přihlášení.

Eva Klimánková
eva.klimankova@strediskokobylisy.cz

777 182 712

Svatomartinský průvod

Čtvrtek 11. 11. 2021 od 17.00, sraz před 
hlavním vchodem do Salesiánského centra. 
Srdečně zveme rodiče s  malými dětmi na 
Svatomartinský průvod. Sejdeme se v 17.00 
u  hlavního vchodu do Salesiánského cent-
ra (před recepcí). S rozsvícenými lampiony 
(světélky) se vydáme průvodem (cca 600 
m). Na všechny účastníky pak čeká svato-
martinské tvoření ve farním sále, teplý sva-
tomartinský nealko punč a  opékání špe-
káčků u ohně či na grilu (k dispozici bude 
chléb, kečup, hořčice; špekáčky si vezměte 
dle svého výběru sami, případně je možné 
je zakoupit na místě).
S sebou: lampion, baterku nebo jiné světél-
ko, špekáček na opékání. Vstup je volný, 
není potřeba se hlásit. V  případě silného 
deště se akce ruší (v  případě pochybností 
volejte 777 182 712). Těšíme se na vás!

Tvoření adventních věnců

Srdečně zveme všechny zájemce na tra-
diční Tvoření adventních věnců, které pro-
běhne v  sobotu 27. 11. 2021 od 9.00 – 
12.00 ve farním sále. Veškerý potřebný 
materiál na věnce bude k  dispozici. Sou-
běžně s  výrobou věnců se uskuteční ad-
ventní tvoření pro děti.  V  průběhu akce 
bude možnost nechat si věnce požehnat. 
Na seminář je potřeba se předem přihlásit 
a objednat se na konkrétní hodinu. 

Blanka Malcová, 733 143 069
blanka.malcova@strediskokobylisy.cz

Živý růženec

Po odmlce srdečně zdravím všechny členy 
živého růžence a   zvu na opětovné modli-
tební setkání 22. listopadu. Moc se těším 
na všechny.

Ludmila Růžičková 

Předvánoční úklid kostela 
Zveme všechny ochotné k   předvánoční-
mu úklidu kostela a  jeho okolí v   sobotu 
11.  prosince od  9 hodin. Máte-li nějaký 
svůj oblíbený uklízecí nástroj, můžete si 
ho vzít s sebou. Děkuji předem. 

František

Formačně vzdělávací cyklus  
O MODLITBĚ
V  předcházejících letech proběhl v  naší 
farnosti Kurz Alfa pro farnost, Zacheus, 
Seminář obnovy v  Duchu Svatém. Když 
jsme přemýšleli, jak na to navázat v  dal-
ších letech, postupně vznikl návrh uspo-
řádat v následujících třech letech návazné 
cykly o modlitbě, o křesťanském životě po-
dle Desatera a o svátostech. 
Pro letošek si vás dovolujeme pozvat na 
formačně vzdělávací cyklus o  modlitbě, 
který by probíhal každý čtvrtek od 13. led-
na do 7. dubna (s  výjimkou jarních prázd-
nin 17. března) vždy ve večerních hodinách 
ve farním sále. Kromě toho by byla příleži-
tost prožít společný víkend 26.–28. února. 
 
 
 
 
 

Setkání by měla podobný průběh jako dří-
vější, výše zmíněné kurzy čí semináře: 
úvodní písně a přivítání
- 20minutové slovo k seznámení 
 s tématem 
- krátké svědectví
- 50minutové setkání ve skupinkách, 

v  nichž by se reflektovalo předložené 
téma a to, co se v uplynulém týdnu daři-
lo či nedařilo.

Na témata by navazovala praktická indi-
viduální cvičení nabídnutá pro následující 
týden v domácím prostředí. 
S  podrobnějším programem seznámíme 
v  následujících Kobylístcích. Prozatím si 
termíny můžete poznamenat do svých ka-
lendářů.

Radek Pavelka, Tomáš Redlich, Lída 
Rybecká a František Blaha

Farní sál je opět krásný a čistý… 



Kobylístek listopad 202114 15

OHLÉDNUTÍZPRÁVY Z FARNOSTI

Seniorská banka lásky
Vážení a milí farníci a farnice, senioři a se-
niorky, chci vám připomenout, co je i nyní 
stále aktuální, a  snad teď ještě víc než 
v roce 2007. Totiž založení Seniorské ban-
ky LÁSKY pod patronátem P. Marie Lasa-
lettské v  tomto znění: “Otevírá se pro nás 
nová banka – SENIORSKÁ BANKA LÁSKY. 
K  založení vlastního konta potřebujeme 
chtít a  šetřit. Úroky jsou nedozírné. Aby 
náš vklad rostl, šetříme z  lásky všemi ne-
gativními projevy vůči komukoliv, i  vůči 
nám samým. Šetřme kritikou, posuzová-
ním, odsuzováním, podezíráním, pomluva-
mi, hovořením o chybách druhých lidí, na-
dáváním, a raději se modleme. 
Založení konta lásky je dobrovolné. Všich-
ni víme, že rozdáváním láska roste. A pro 
sebe i pro celý svět uděláme to jedině uži-
tečné, čeho je každý senior i na lůžku scho-
pen, chce-li.    

Prosme Pannu Marii z  La Saletty - Smiři-
telku, aby byla naší pomocnicí, ochránkyní 
a patronkou naší Seniorské banky lásky.”
V roce 2014 byl proveden audit naší Seni-
orské banky lásky. Výsledek nebyl zveřej-
něn, protože zpovědní tajemství je zpověd-
ní tajemství. Ale každý sám ví, zda šetřil 
nebo ne. Teď po dalších sedmi letech by-
chom opět mohli a  měli zkontrolovat svá 
konta. Zvláště v době koronaviru jsme měli 
mnoho možností šetřit, ale i promarnit. 
Děkuji všem, kteří nedovolí, aby naše Seni-
orská banka lásky zkrachovala. 

Olga Lukešová, 91 let

Poděkování za bazárek
Děkuji všem obětavým ženám, které ve 
dnech 18.–20. října zorganizovaly farní 
bazárek ve farním sále, i  všem mamin-
kám, které se do něho zapojily. A  děkuje-
me všem, kteří jste tímto způsobem při-
spěli na farní kuchyňku částkou 14.600 Kč 
a mimo jiné podpořili charitu. 

František Blaha  
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Vděční poutníci před dřevěnou kaplí 
v Ticháčkově lese u Suchého Dolu 

Farní pouť na Broumovsko
V  sobotu se konečně (na třetí pokus) 
uskutečnil farní výlet do Kladského po-
mezí se zastávkami v  Suchém Dole 
(v  místě údajného zjevení Panny Marie 
Kristině Ringlové v  letech 1892–1895), 
v  benediktinském Broumovském kláš-
teře (založeném ve 14. století a  přestavě-
ném v  18. století Kryštofem a  Kiliánem 
Ignácem Dientzenhoferovými) a  v  barok-
ním kostele Bezděkov (v  jednom z  10 ba-

rokních kostelů Broumovské skupiny kos-
telů, zřejmě nejkrásnější a  nejucelenější 
barokní památce na Policku). Velké podě-
kování panu Jiřímu Janákovi za přípravu 
i  organizaci poutě a  za množství zajíma-
vých informací o pamětihodnostech podél 
cesty, ale například i  o  Boženě Němcové, 
jejím manželovi a dětech. 

Zdravím příznivce florbalu
Skoro po dvou letech jsme si zase moh-
li zahrát florbal v  Uhříněvsi. Byla to pa-
ráda. Celkem z Kobylis jelo 21 kluků (děv-
čata si tentokrát dala pauzu…) a postavili 
dva týmy starších a jeden tým žáků mlad-
ších. Konkurence byla slušná, naši největ-
ší soupeři z  Uhříněvsi asi během COVIdu 
nezaháleli a dobře se připravili. Naši kluci 
absenci florbalové přípravy nahradili vel-
kým nadšením a radostí z toho, že si zase 

mohou zahrát. Viděli jsme několik strhují-
cích zápasů, kdy se hrálo do posledních sil, 
dva zápasy byly rozhodnuty v prodloužení. 
Výsledkem nadšení, okořeněného bujarou 
atmosférou našich nadšených roztleská-
vačů, byly dvě stříbrné a  jedna bronzová 
medaile!!!
Gratulujeme a  těšíme se na 1. bodovací 
turnaj, který se uskuteční 6. 11. 2021.

Petr Novák 
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Benefice pro Salesiánské středisko mládeže
Milí přátelé, opět se můžete těšit na naše 
milá setkávání na beneficích pro Salesi-
ánské středisko mládeže. Koncerty se ale 
budou konat na jiných místech, než jsme 
zvyklí. Salesiánské divadlo je totiž až do 
odvolání uzavřené pro jakékoliv pořádá-
ní akcí. Podařilo se nám ale zajistit velký 
sál v Městské knihovně v centru Prahy, na 
Mariánském náměstí.
Srdečně Vás tedy zveme na benefiční kon-
cert v  pondělí 13. prosince 2021 od 19 
hod do Městské knihovny (Mariánské 
nám. 1, 115 72 Praha 1), kde uslyšíte nej-
krásnější světové melodie v podání již vám 
dobře známého Smyčcového kvarteta čes-
kých filharmoniků. Členové České filhar-
monie s  tímto programem pořádají turné 
s obrovským úspěchem často v Japonsku. 
Vstupenky budou k  dispozici od 1. listo-
padu 2021 na recepci Salesiánského cen-
tra v  Praze – Kobylisích. (Recepce je ote-
vřena každý všední den od 8–20 hod). 
Rezervaci vstupenek je možné zajistit na 
e-mailu: spackova@sdb.cz, tel: 283029311, 
734648946. Ceny vstupenek dle míst v sále 
– 300,- 350,- 400,- Kč.  

Pokud si budete vstupenky rezervo-
vat, je možné je uhradit i  bankovním 
převodem na náš účet veřejné sbírky: 
2501751397/2010 (Fio banka). Po platbě 
je možné vstupenky vyzvednout na recep-
ci Salesiánského centra nebo přímo před 
koncertem v  Městské knihovně u  našich 
dobrovolníků. 
Rezervaci Vám můžeme držet do 19. listo-
padu, poté budou nezaplacené vstupen-
ky vráceny zpět do prodeje. Upozornění: 
Vzhledem k tomu, že se koncert nekoná 
v  našem divadle, nebude možné již za-
koupené vstupenky vrátit. Děkujeme za 
pochopení. 
90% výtěžku ze vstupného bude věnováno 
na činnost s  dětmi a  mládeží v  Salesián-
ském středisku mládeže. Děkujeme všem, 
kteří středisko zakoupením vstupenek 
podpoří.  

Eva Špačková

Jeden dětský dárek navíc
Milí farníci, ve spolupráci se sociálním od-
borem městské části Praha 8 máme zno-
vu možnost udělat dětem radost vánočním 
dárkem nebo podpořit aktivity dětí v rám-
ci Salesiánského centra formou zakoupení 
slevového kuponu.  Aktuální přehled přá-
ní bude po 14. 11. 2021 na dětské nástěnce 

v  kostele a  v  elektronické podobě na far-
ním webu. Zároveň tam najdete i podrobné 
informace k předávání dárků. 

Kateřina Jelínková  
k.jelinkova@gmail.com, 721 863 552 

Tříkrálová sbírka 2022
Vážení přátelé, chtěly bychom tímto ještě 
jednou poděkovat vám všem, kteří jste fi-
nančně podpořili Tříkrálovou sbírku 2021, 
která kvůli Covidu proběhla netradičně bez 
zapojení koledníků. I  v  roce 2022 se naše 
farnost do sbírky zapojí. Pokud bude epi-
demiologická situace příznivá, měli by ko-
ledníci vyrazit opět do ulic. Budeme vděč-
ny všem, kteří v tom případě budou ochotni 
skupinky koledníků vést. Podrobné infor-
mace o  podobě sbírky zveřejníme poté, co 

je obdržíme od Arcidiecézní charity Praha. 
Podle předběžných informací bude v  kaž-
dém případě sbírka probíhat on-line.

E. Hýsková a M. Vinklárková
trikralovasbirka.kobylisy@email.cz, 775 706 266
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Vlaďka Jarošová s rodinou
Jmenuji se Vlaďka Jarošová a na Písečnou 
ulici v  Praze 8 jsem přibyla v  roce 1994, 
když jsem se sem ve 20 letech přivdala. 
S mým manželem Petrem máme tři syny – 
Adama Antonína /20/, Davida Jana /15/  a   
Jakuba Štěpána /9/.
Všichni naši synové chodili na ZŠ Šutka 
na náboženství k Tomáši Redlichovi a byla 
jsem vděčná, když prostřední syn David 
projevil zájem být pokřtěn, což byl impuls 
nechat pokřtít všechny syny najednou. 
A protože jsem s dětmi chtěla „sladit noty“, 
začala jsem se připravovat ke svátosti biř-
mování a  konvertovala z  České církve 
evangelické, kde jsem byla jako šestitý-
denní miminko pokřtěna. Rodiče mě však  
ve víře nevychovávali. Babička mě ob-
čas brávala do kostela Povýšení sv. Kříže 
v Praze Kolodějích.

Před pár lety jsem absolvovala kurz Alfa, 
kde spontánně vznikla i  naše skupinka 
modlících se matek. Takže pokud bych 
měla říct, co mi farnost dala, jsou to  nová 
přátelství, vědomí sounáležitosti, podpora 
a určitě možnost pomáhat, kde je potřeba.
Od roku 2017 spolu s Klaudií Henžlíkovou 
a  za přispění dalších farních rodin orga-
nizujeme dětský karneval, který se letos 
kvůli covidu nekonal. Ráda jsem pomáhala 
při vaření na fotbalové chaloupce, kde byla 
fajn parta všech fotbalistů – malých i  vel-
kých. Mrzelo mne, že letos nemohla pro-
běhnout Tříkrálová sbírka ve své „normál-
ní“ podobě, té  se totiž  rádi zúčastňujeme 
s  další farní rodinou, Moresovými. Ještě 
musím zmínit židovské tance s  Janou Ku-
bínovou, které ráda navštěvuji, a  párkrát 
jsem byla na duchovní obnově s partou od 
Pavoučků s duchovním vedením P. Zdeňka 
Jančaříka.
Nevěřím na náhody a myslím, že jsem byla 
„poslána“ na to nejlepší místo – nedaleko 
kostela sv. Terezičky. Bůh si mě našel a já 
u  něj nalézám klid, porozumění, přijetí 
a odpuštění a totéž  chci hledat i u lidí ko-
lem sebe.
 I když nemám zkušenosti z jiných farnos-
tí, myslím, že rozdíl mezi „naší“ a  jinými 
farnostmi je v její živosti a síle. Tolik spole-
čenství, různých akcí a aktivit, nabídek ke 
společnému trávení času se jinde nenabízí. 
Je to určitě dáno i blízkostí Salesiánského 
střediska. 
Děkuji Bohu za tuto farnost a moc bych si 
přála, abychom se v ni všichni cítili přijatí 
a radostní – obzvlášť v téhle době!

Vlaďka Jarošová

POZVÁNKY ODJINUD

KOMPAS vedení Bohem i v byznysu
Dovoluji si Vás oslovit za naše sdružení 
KOMPAS. Naším cílem je vytvářet podpo-
rující společenství pro věřící podnikate-
le, manažery, obchodníky a  živnostníky. 
Duchovní záštitu za nás přijal olomoucký 
biskup Josef Nuzík. Chtěli bychom sloužit 
i podnikatelům ve Vaší farnosti a diecézi.
Společně se modlíme: každou středu 
a  pátek on-line. bit.ly/rannimodlitba Při 
každém našem setkání věnujeme čas spo-
lečné modlitbě.
Podporujeme růst duchovního života: 
pořádáme duchovní obnovy (nejbližší bude 
4. až 7. listopadu, povede ji P. Jan Adamík, SJ), 
2x do roka nabízíme pobyty v klášteře v ti-
chu (4 celé dny, je to stále oblíbenější akce).
Formujeme se po profesní i  osobní 
stránce: pořádáme jednou ročně konfe-
renci na Velehradě (nejbližší 28. května 
2022), pořádáme semináře na odborná té-
mata, při kterých prohlubujeme i  rozměr 
víry a svědomí.

Podporujeme naše rodiny: na konferenci 
i  obnovu zveme celé rodiny, abychom ne-
působili další odloučení; pořádáme pobyty 
tátů s dětmi a plánujeme i mámy s dětmi; 
připravujeme akci také pro mládež.
Podporujeme se navzájem: pořádáme 
cluby, setkávání, kde se modlíme, sdílíme, 
přizpůsobíme se potřebám účastníků.
Často stačí málo: pobavit se o  svých sta-
rostech s  někým, kdo s  nimi má vlastní 
zkušenost. Vyslechnutí, pochopení, po-
vzbuzení; to vše má zázračnou moc. 
Obsah setkání si individuálně vytváří každé 
místní společenství. Někde má modlitebního 
ducha, jinde se řeší profesní růst a někde zase 
sdílení životních zkušeností a know how.
Kdy a  kde se bude CLUB konat: 11. 11. 
Uherský Brod, Zlín, 18. 11. Plzeň, Praha, 
19. 11. Pardubice, Olomouc, 25. 11. Jihlava, 
26. 11. Brno, 2. 12. Ostrava

Marek Chvátal, info@krestanskypodnikatel.cz
732 194 790, www.krestanskypodnikatel.czHledám tě!
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To, že za námi lidé stojí, je pro nás velmi důležité
Když slouží Josef Trochta v Kobylisích mši, působí zpravidla velmi vážně. Každé 
slovo svých promluv pečlivě váží. Během našeho rozhovoru se ale několikrát 
od srdce zasmál. Podobně to měl i jeho strýc, Štěpán kardinál Trochta.
Když přijde salesiánský kněz, který se 
jmenuje Trochta, do Kobylis, co to zna-
mená pro kobyliskou farnost?
(Smích) Lidé jsou tu samozřejmě znalí, tak-
že každý má tendenci se vyptávat. První 
otázka, která se nabídne: A vy jste syn pana 
kardinála? Já to pak uvedu na pravou míru, 
že jsem synovec a nějak to dovysvětlím. Po-
kud jsou lidé starší, tak si možná ještě na 
něho pamatují a  nějakým způsobem vzpo-
menou a řeknou, že se s ním třeba setkali. 
Ale pochopitelně spousta mladších lidí už si 
s příjmením Trochta nic moc nespojuje. Jed-
nou, když se mě takhle vyptávali, odpověděl 
jsem: Ano jsem synovec kardinála Trochty, 
ale jinak jsem také člověk. 

Ale přece tyhle rodinné souvislosti mu-
sely nějakým způsobem ovlivnit tvoje 
rozhodnutí stát se knězem? Stihli jste 
se vůbec se strýcem potkat? 
To ano. Když se vrátil v roce 1968 jako bis-
kup do Litoměřic, mně bylo tenkrát 17-18 
let, dojížděl jsem za ním, pomáhal jsem opra-
vovat všelijaké věci, řešit zahradu… Bylo to 
tam tehdy zdevastované a on měl tendenci 
dát věci znovu do pořádku. Ještě předtím 
jsem ho potkal jako malý kluk, když se vrátil 
z internace na amnestii v roce 1960, neměl 
kam jít a šel k nám domů, k mému otci. To 
jsem ho poprvé viděl. Měl tmavé oblečení, 
upoutaly mě jeho velké boty a to, že byl vel-
mi vysoký člověk. No a  jako poslušný syn, 
když jsem tam viděl stát před dveřmi bytu 
velkého neznámého chlapa, řekl jsem mu: 
„Počkejte, já zavolám tatínka“ - a zavřel jsem 
mu dveře před nosem. Ještě ten den jsme se 

ale skamarádili, on dokázal dělat s námi dět-
mi legraci. Brzy se pak ale přestěhoval, pro-
tože nás bylo ve dvoupokojovém bytě asi 6 
lidí, a on chtěl mít potom i nějaké soukromí. 

Dokázal mít smysl pro humor i  po ná-
vratu z vězení? Protože lidé, co interna-
ci zažili, se často vraceli domů zlomení 
a vůbec neměli sílu mluvit o tom, co pro-
žili.
Jako každý dlouholetý vězeň měl problém 
orientovat se v dopravě. Po návratu nechtěl 
hovořit o tom, jak s nimi ve vězení zacháze-
li komunisti. Ale říkal, že to, co tam dělali, 
toho se nedopustili ani esesáci. Poslední 
knížka o Štěpánu Trochtovi zachytává hlav-
ně část doby za komunistů v internaci. Tam 
čerpal autor zřejmě jak z pramenů estébác-
kých, tak hlavně ze svědectví jiných vězňů, 
kteří buď Štěpána viděli, co se s  ním dělo, 
anebo z  podobných situací usoudili, jak se 
bachaři chovali. Asi to bylo opravdu nelid-
ské. Když třeba zjistíš, že vězeň byl na sa-
motce rok, tak si říkáš, že se nestyděli něco 
takového udělat! Ale, co se týče humoru, tak 
ten opravdu neztratil, rád vykládal třeba vti-
py a dokázal se jim srdečně zasmát. 

Neodradilo tě naopak to, co prožil tvůj 
strýc, od záměru stát se knězem? Proto-
že jsi věděl, co za to může hrozit… 
Měl jsem jeden čas také problémy s estébá-
ky, kteří mě vyslýchali, takže jsem trochu 
tu situaci znal. Faktem je, že mě nikdy ne-
napadlo, že bych šel cestou kněžství nebo 
zasvěceného života. Zaprvé jsem si myslel, 
že na to musí být nějaké úplně jiné vlohy, 
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než jaké mám já, a  taky jsem studoval sta-
vařinu, kterou jsem dokončil, a ta mě bavila. 
Představa, že bych měl něco takového zažít, 
že mě komunisti zavřou a moji rodiče budou 
trpět, že se někde trápím, tak to mě nebralo. 
Strýc se mnou nikdy nehovořil, jestli bych 
náhodou nechtěl být knězem, takový nábor 
on nedělal. Ale uměl velmi pěkně mluvit 
o Donu Boscovi a jeho žitá víra mi byla sym-
patická. Jako malému klukovi mi dal obráz-
kovou knížku, která se mi líbila, četl jsem si 
v ní. Touto nenápadnou cestou ve mně něco 
zůstalo, protože jako biřmovací jméno jsem 
si zvolil jméno Jan Bosco. 

Co pak nakonec rozhodlo o tvé cestě ke 
kněžství?
Bylo to vlastně takové velmi nenápadné. 
V roce 1968 se otevřel kostel Svatého kříže 
v  Praze, chodila tam moje starší sestra se 
svým budoucím manželem. Po roce 1969-
1970 se mladí lidé rozprchli do různých 
kostelů v  Praze, já jsem chodíval ke svaté-
mu Jiljí. Seznámil jsem se tam s partou lidí, 
spolu jsme jezdili na hory. A  to už jsem se 
začal setkávat se salesiány, protože v těchto 
skupinách působili. Asi ve 4. ročníku vysoké 
školy jsem se zrovna doma v  kuchyni učil 
na nějakou zkoušku, přecházel jsem sem 
a  tam a  pak mi najednou blesklo hlavou, 
že v  této beznaději by měl někdo fungovat 
i v duchovní rovině. Pak jsem to zase v hlavě 
nějak zaretušoval a čekal jsem dál. A tak to 
začalo. Salesiáni nás pozvali na výuku, schá-
zeli jsme se pravidelně a tak jsme se do toho 
nenápadně dostali. A pak to už rostlo.

Když už jsme zmínili kostel Svatého kří-
že, teď se tam podílíš na rekonstrukci 
oltáře a navazuješ na něco, co už začal 
tvůj strýc, když ten kostel renovoval. 
Pro tebe skoro ani nebyla jiná možnost, 
než pokračovat v tom, co on začal…
Tak to vyšlo. Tady v provincii mám na sta-

rosti i  stavební záležitosti, proto vzešel po-
žadavek, abych se na tom podílel. V  první 
fázi bylo třeba odstranit graffiti, která byla 
na stěnách kostela z Panské ulice. Muselo se 
to dělat odborně, kvůli památkářům. Také 
jsme každoročně žádali o  grant od Konfe-
rence vyšších řeholních představených, ten 
dávali na památkově chráněné objekty. A je-
diný náš památkově chráněný objekt v  na-
šem majetku je právě kostel Svatého kříže. 

V čem ta oprava oltáře spočívá? A jak se 
kostel připravuje na 200. výročí? 
Už nestihneme nic jiného, než oltář. Udě-
lali jsme regeneraci oken, vyčistili jsme je, 
zajistili zámky. Zdvihli jsme propadlou dlaž-
bu, v  presbytáři jsme opravovali obklady. 
A na popud pana faráře jsme došli k tomu, 
že opravíme oltář. Za ty roky byl několikrát 
přemalovaný, nově by měl být světlejší než 
je dnes. Některé dřevořezby jsou polámané 
nebo jsou odlomené kousky, to by se mělo 
opravit. Cena opravy byla vyčíslena na 700 
tisíc. Ten kostel byl kdysi skladištěm. Právě 
proto, že nebyl používán, tak si ho Štěpán 
Trochta vyžádal na kardinálu Kašparovi, že 
by ho otevřel, vyčistil a měl tam platformu, 
kde by sháněl peníze na stavbu kobyliského 
domu. Dodnes ten kostel zachoval, co tam 
bylo i během totality, a sice to že se tam té-
měř pořád zpovídá. 

Ty máš v  rámci provincie na starosti 
stavební záležitosti, co to všechno ob-
náší a znamená? 
Teď děláme revizi všech projektů a  plánů 
tady v kobyliském archivu, abychom to dali 
dohromady, spousta věcí se přefocuje, aby 
byly digitalizované. Jinak jde o  koordinaci 
projektů.

Jak se za tu dobu, co jsi duchovní, změ-
nily nároky na prostory, které využívá 
církev? Nakolik je dnes v popředí litur-

Josef Trochta (1951) ukončil v roce 1975 studium oboru pozemní stavby na ČVUT. Te-
ologii studoval tajně, na jáhna byl vysvěcen v Německu kardinálem Joachimem Mei-
ssnerem, na kněze na Slovensku kardinálem Jánem Korcem v roce 1987 v Bratislavě. 
Ten měl zakázanou činnost, proto se z bezpečnostních důvodů postupovalo tak, že 
Josef Trochta jel do Bratislavy s polovinou pohlednice, druhou polovinu měl světitel.
Josef Trochta působil v Kobylisích jako ekonom, za jeho působení se rozšiřoval kostel 
v Kobylisích, dělaly se potřebné opravy v domě a vytvářely nové provizorní prostory 
pro nakladatelství Portál. V Plzni měl na starosti stavbu střediska mládeže, v Pardubi-
cích působil 15 let na různých pozicích, od září roku 2017 je opět v Kobylisích.

gický prostor nebo naopak nějaké mís-
to pro setkávání? 
Pokud se podíváme na všechny projekty no-
vých kostelů, které byly postaveny po revo-
luci, vidíme, že to není jen kostel, ale vždyc-
ky i příslušenství, které k tomu patří. Což si 
myslím, že je dobře.  Je tendence k tomu, aby 
to liturgické společenství přešlo do nějaké-
ho lidského společenství, tedy aby i potom 
lidé spolu vzájemně komunikovali, když už 
není mše. U nás tohle začalo viditelně až po 
revoluci, evangelíci jsou už v tomhle ohledu 
o něco dál, oni to tiše a nenápadně dělali ně-
kde ještě za totality. 
Tady v Kobylisích byly při stavbě domu tro-
chu kopírovány vzory z  Itálie, vycházelo se 
z  jednoho modelu. A protože jsme zaměře-
ni na mladé lidi, vždycky potřebujeme mít 
u našich domů hřiště. Původně měl mít kaž-
dý salesiánský dům ještě ubytování pro mla-
dé lidi, kapli, divadlo a  nějaký prostor pro 
mládež. Ze všeho nejdůležitější ale je najít 
ty, kteří to dokážou oživit, aby ten prostor 
nebyl prázdný a nevyužitý. 

Zmínil jsi divadlo. Vy, kobyliští salesiá-
ni zase musíte připravit představení! To 
bývá nesmírně úspěšná akce! 
No jo, Zdeněk Jančařík, který to uměl, je 
v Brně. A Martin Hobza, který má charisma 
a umí to, má teď s provinciálováním spoustu 
starostí. Ale třeba když to takto napíšeme 

do Kobylístku, Martin něco vymyslí. (Smích)

V minulosti jsi také působil jako provin-
ciální ekonom. Jak moc jsou pro salesi-
ány důležité dary věřících? Dokážeš si 
představit, že by byla církev financova-
ná pouze z darů věřících? 
Bez darů věřících bychom si ani nebrnkli. Je 
také na nás, abychom nějaké prostory, které 
jsou k tomu vhodné, pronajímali nebo získá-
vali dotace na naše aktivity s dětmi. Ale stát 
nepokryje všechno, bez darů věřících se to 
nedá zvládnout. Zvlášť, když naším cílem je 
být tu hlavně pro ty, kteří si nemohou dovolit 
platit dětem nákladné volnočasové aktivity. 
Důležité je si uvědomit, že dary věřících mů-
žeme využít prakticky na cokoliv, zatímco 
dotace například od státních institucí jsou 
určeny pouze na konkrétní účely. Předsta-
va, že bychom byli podnikem, který by si na 
sebe vydělával, není možná a asi nikdy ne-
bude proveditelná. Myslím, že když lidi vidí, 
že se svěřenými prostředky dobře nakládá-
me, že s nimi zacházíme transparentně, po-
tom v nás mají důvěru. Bez lidské podpory to 
ani nejde. I kdyby nám nedávali velké pení-
ze, tak to, že za námi stojí, je i pro nás velmi 
důležité. Protože tím ukazujeme i při jednání 
se státem, že máme podporu lidí. 

Kamila Schusterová
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Dobrovolníci odlétají…
Mnozí z vás si určitě povšimli nového dob-
rovolnického tabla a  modlitebních karti-
ček letošní várky dobrovolníků.
Pokud by se přesto na někoho nedostalo, 
může se zastavit u nás na Sadbě, rádi mu 
tablo a některé z kartiček věnujeme. Mod-

lete se za naše dobrovolníky – jejich služ-
ba, přestože smysluplná a obohacující – je 
náročná a  vyžaduje spousty podpory shů-
ry 😊 

... a někteří se navracejí
Přibližně 30 bývalých dobrovolníků, ně-
kteří i s dětmi, se sjelo v 9. 10. v sobotu do 
Kobylis na již druhý DOBROSLET – velké 
dobrovolnické setkání všech dobrovolníků 
včetně jejich rodin. Na Sadbě na ně čekala 
mše svatá, přednáška o aktivitách a smě-
řování Sadby, pohoštění, pár kapek dob-
rého vína, nažhavený gril i  zaměstnanci, 
kteří už se nemohli dočkat, až uvidí známé 
tváře. Potěšila také přítomnost „starého“ 
šéfa Sadby Pavla Gambiho Ženíška, kte-
rý si do Čech nakrátko odskočil z  věčné-
ho města. I on představil všem přítomným 
část svojí práce coby „nadnárodního“ mi-
sijního delegáta. Pár odvážných si zasko-

tačilo na hřišti, brzy však všechny zahnal 
podzimní chlad dovnitř, k teplu grilu a jis-
krným skleničkám s  vínem. Povídalo se 
o všem možném, o vzdělání, volbách, o sta-
rých i nových zážitcích, a to až do pozdně 
nočních/časně ranních hodin. Už teď se tě-
šíme na další ročník a  děkujeme všem za 
účast, bylo to fajn!

V Papui se neválí
Přestože má dopis od Emilie Novotné v ná-
zvu Válíme se, opak je pravdou. Co se 
může stát, když děti opustí ochranné brá-
ny salesiánského komplexu? A co se stane, 
když autu nefungují brzdy? Je možné vy-

hlásit válku autobusu a  existuje prokletí? 
Přečtěte si, jak vše dopadlo v poněkud drs-
nějším dopise naší statečné dobrovolnice.  
adopcenablizko.cz/valime-se

Misijní den v Kobylisích a Salesiánský misijní den
Těšíme se na všechny na misijním dnu 
v Kobylisích, na kterém vám rádi předsta-
víme naše aktivity, obdarujeme našimi PR 
materiály, obdaříme úsměvem a  možná 
vám nabídneme i něco exotického k jídlu.
Rovněž nabízíme k zaslání podklady k Sa-
lesiánskému misijnímu dni, na který se 

po celý rok připravujeme prostřednictvím 
materiálů vydaných salesiánským ústře-
dím v  Římě, doplněné našimi vlastními 
materiály, inspiracemi a  aktivitami. Zá-
jemci si mohou napsat na: sadba@sadba.
org
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Sledujte články a dopisy našich dobrovolníků
www.sadba.cz, www.adopcenablizko.cz 

Na závěr prosba
Počet dobrovolnických adeptů stále stou-
pá jen pozvolna, proto vás i  nadále prosí-
me o  sdílení informací o  začátku nových 
přípravných kurzů. Začínají o víkendu 22. 

října v Pardubicích. Děkujeme! 
Všechny potřebné informace naleznete na 
stránkách www.adopcenablízko.cz

10. díl cyklu Medový rok představuje Jana Meda 
jako apoštola hudby a tisku.
Více na www.sadba.org/projekt/jan-med

 
 

Podzim bez viróz a špatné nálady přeje
Vaše SADBA

Stránku dětem připravil Egon Redlich.

DĚTEM

Vyplněním tajenky zjistíš lidový název důležitého 
listopadového svátku. 

1. Kolikátého listopadu slavíme svátek všech zemřelých?

2. Začátkem listopadu se v Americe slaví...? (napiš, jak to slyšíš)

3. Dříve používané slovo s významem “nemocnice”.

4. Jaký den v týdnu se chodí nejvíce do kostela?

5.  Jak se jmenuje patronka našeho kostela?

6. Kam křesťané chodí na mši svatou?

7. Jak se jmenuje část Prahy, ve které je naše farnost?
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Pravidelné bohoslužby 

Neděle
7.30, 9.00, 10.30, 18.30 eucharistická bohoslužba u sv. Terezičky
11.00   eucharistická bohoslužba v kapli sv. Kláry v Troji 
16.30   eucharistická bohoslužba v kostele stětí 
  sv. Jana Křtitele v Dolních Chabrech

Středy (mimo prázdniny)
17.00  eucharistická bohoslužba pro děti

Pondělí–sobota
6.15  ranní chvály
6.30, 18.30  eucharistická bohoslužba (v úterý večer pro mládež)

Příležitost ke svátosti smíření
Ve všední dny večer se zpovídá vždy půl hodiny před mší svatou (18.00–18.25).
V neděli dopoledne se zpovídá vždy půl hodiny před každou mší,  
a je-li třeba, i v jejím průběhu. 
V neděli večer se zpovídá jen před mší svatou od 17.45 (17.45–18.25).

BOHOSLUŽBY A SVÁTOST SMÍŘENÍ

„Milovat tak, 
že zemřu láskou.“

CITÁT SV. TEREZIČKY

BOHOSLUŽBY A SVÁTOST SMÍŘENÍ

Vydává: Farnost sv. Terezie od Dítěte Ježíše, 
  Kobyliské náměstí 1, 182 00 Praha 8, 
  farnost.kobylisy@sdb.cz 
Redakce:  B. Mimra, F. Blaha, T. Redlich 
DTP:  Marie Muchová, Jan Vlasatý
Tisk:  TLAMA design

Příští číslo vyjde, dá-li Bůh, 28. listopadu 2021.
Uzávěrka bude ve středu 17. listopadu 2021, 12.00.
Toto číslo vyšlo 24. října 2021 v nákladu 550 kusů.

Výrobní cena jednoho kusu cca 12,- Kč
Příspěvky posílejte na kobylistek@sdb.cz 
nebo do sakristie. 

Za obsah článku odpovídá autor, příspěvky 
nejsou stylisticky upravovány. Názory autorů 
nemusí být shodné s názory redakce.

Číslo účtu farnosti: 
 205391359/0800

Telefon:
 283 029 141, 283 029 165

www.terezicka.cz

Bohoslužby ve všední dny  
pravidelně (mimo výjimky) slouží:

Pondělí 6.30 František Blaha 
 18.30 Josef Kopecký 

Úterý 6.30 František Blaha / Vojtěch Sivek
 18.30 pro mládež 
  – Václav Jiráček / Petr Boštík / Jaroslav Fogl / Jan Fojtů 

Středa 6.30 Václav Jiráček
 17.00 pro děti 
  – František Blaha / Pavel Šimůnek 
  (zpovídá H. Černoch)
 18.30 Jan Vývoda a Hynek Černoch

Čtvrtek 6.30 Pavel Šimůnek 
 18.30 Josef Trochta (po mši je adorace)

Pátek 6.30 Hynek Černoch 
 18.30 František Blaha 

Sobota 6.30 Josef Kopecký / Pavel Šimůnek 
 18.30 Hynek Černoch
  (mše svatá s nedělními texty)

Neděle 7.30, 9.00,  Celebranti se nepravidelně střídají.
 10.30, 18.30 

QR platba



Celoroční aktivity
sudé týdny Po 19.15 - 20.45 Hovory o Starém zákoně, katechetická m. J. Schrötter
liché týdny Út 19.20 - 21.00 Diskuse nad texty papeže Františka, katech. m., J. Fiřt
1. út v měsíci 18.30 Velký Úterek u Terky, kostel, farní sál
3. út v měsíci 18.30 Modlitební Úterek, kostel 
1. čt v měsíci  19.30 – 22.00  Eucharistická adorace noční, kostel
každý čtvrtek 19.00 - 19.30  Eucharistická adorace, kostel
každý čtvrtek 19.30 - 21.00 Otevřené setkání nad nedělním evangeliem, on-line, živě, Beta
1. pá v měsíci 17.00  Adorace, příležitost ke svátosti smíření
soboty večer  18.30 Mše svatá s texty z následující neděle
Pomoc s úklidem kostela Pá 7.00 nebo po domluvě: 732 748 920, terezicka.cz/uklid-kostela/
Půjčování knih  www.terezicka.cz/knihovna, 724 803 594

Říjen
každá neděle 8.45, 10.15 Ticho v kostele před následující mší svatou 
24. ne  Výročí posvěcení kostela, Misijní neděle, Misijní koláč, sbírka na misie
  15.00-18.00 Podzimní nedělní sportovní oratoř pro rodiny s dětmi
25.-2.11. po-út 17.00-18.00  Mimořádná příležitost ke svátosti smíření a adoraci, kostel
25.-8.11. po-po  Možnost získání odpustků pro naše zesnulé
26. út 9.30-11.30 Dopol. seminář: Quillingová přáníčka, ozdoby do bytu, U Hrocha, přihl.
29.–31. pá–ne  Setkání ministrantů salesiánských farností,, přihláška, Salesiánské centrum

Listopad
2. út 18.30 Velký Úterek u Terky, Mužství a ženství a jejich specifická spiritualita
  9.30–11.30 Dopol. seminář: Látkové tašky s otisky listů, U Hrocha, přihláška
3. st 16.00 Svátost smíření pro děti, kostel
6. so  1. bodovací florbalový turnaj, Uhříněves, přihlášky
7. ne 10.00-12.00 Požehnání nové farní kuchyňky a venkovní agapé, poděkování Evě Ku-

chařové a Anežce Radinové za službu koordinace agapé a její předání
  14.30-17.00 Drakiáda pro rodiny s dětmi, Velká skála
8. po 19.10-19.50 Setkání rodičů dětí k přípravě na 1. svaté přijímání, kostel
9. út 9.30–11.30 Dopol. seminář: Keramická miska - výroba, U Beránka, přihláška
11. čt 17.00 Svatomartinský průvod, sraz před recepcí Salesiánského centra
14. ne  Jeden dětský dárek navíc, přehled přání dětí v kostele a na farním webu
  14.00-16.00 Klub přátel historie, přednáška: Praha a její zaniklé a zmizelé kostely, farní sál
15. po 19.30-20.30 Večer chval se skupinou Kairos, kostel
16. út 9.30–11.30 Dop. seminář: Muž a žena – rozdílné bytosti, výhoda nebo problém?, přihláška
  18.30-21.00 Kurz efektivního rodičovství, úterky v listopadu a lednu 2022 v SaSM, přihlášky
  19.30 Literární večer, O. Neubauer, Mission Possible (Misie je možná), farní knihovna
20. so 9.30 Světový den mládeže v Kobylisích, Salesiánské centrum
21. ne 15.00-18.00 Nedělní sportovní oratoř pro rodiny s dětmi na Slavnost Krista Krále
22. po 19.15 Setkání živého růžence, hovorna u kostela
23. út 9.30–11.30 Dopol. seminář: Keramická miska - glazura, U Beránka, přihláška
24. st 19.30 Červená středa, přednáška o pronásledování křesťanů u nás,, farní sál
27. so 9.00-12.00 Tvoření a žehnání adventních věnců, farní sál, přihlášky
27.-28. so-ne  Žehnání adventních věnců na bohoslužbách v sobotu (večer) a v neděli
30. út 9.30–11.30 Dopol. seminář: Vánoční obrázky na okna z průsvitek, U Hrocha, přihláška

Prosinec 
1. st 17.00 Svatý Mikuláš na mši svaté pro děti, kostel 
3.-5.  pá-ne  Duchovní obnova pro mládež, info: sociální sítě Úterků u Terky 
4. so 8.30-16.30  Adventní duchovní obnova farnosti, dopoledne a odpoledne stejný program 
5. ne 19.30  Setkání akolytů
5.-12. ne-ne   Adventní trhy (5. farní sál), následně recepce Salesiánského centra 
11. so 9.00-16.00 Předvánoční úklid kostela
13. po 19.00  Benefice pro Salesiánské středisko ml., Městská knihovna, P1

FARNÍ AKTIVITY


